
Priamo v Európe nie je 
dostatočne fyzicky aktívna 
asi tretina dospelých a 
až dve tretiny mladých 
ľudí! Pasivitu berieme 
ako samozrejmosť. 
Málokto si však 
uvedomuje, že fyzická 
nečinnosť spôsobuje vážne 
zdravotné problémy. 
Najviac ohrozené sú deti 
a mládež. U mnohých 
detí sa následky začínajú 
prejavovať už v puberte 
a dospievajúci školáci 
trpia chorobami, ktoré 
v minulosti trápili až 
starších ľudí. Podľa 
prieskumov patrí 
medzi hlavné príčiny 
pasivity nezáujem o 
šport, nedostatok času, 
nedostatok priateľov, 
s ktorými by mohli 
športovať, alebo neznalosť 
možností športovania 
vo svojom okolí. Cieľom 
projektu Mesto v 
pohybe je šíriť osvetu a 
propagovať šport, pohyb 
a zdravý životný štýl 
priamo medzi ľuďmi, na 
miestach, kde žijú...
Toľko z internetového 
portálu Mesto v pohybe, 
ktorého aktivisti oslovili 
aj naše mesto. A to 
prijalo ponuku všetkými 
desiatimi. Nakoniec 
z toho vzniklo pekné 
podujatie, ktorému síce 
neprialo počasie, ale 240 
štartujúcich boli dôkazom 
žiadostivosti po pohybe. 
Štyridsať detí a dvesto 
dospelých. Mládež od 
puberty do osemnásť 
rokov chýbala úplne. 
Stredoškoláci, kde ste boli? 
Pri počítači v teplúčku?
 Alena Borszéková
 šéfredaktorka
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Na margo

Bánovský 
folklórny súbor 
si pripomenul 
piate výročie svojej 
činnosti

Za jeden rok sa 
v našom meste 
obnovilo a zateplilo 
462 bytov

Projekt Otvor oči 
a snívaj svoj sen 
v Primulke má 
24 rokov

785. 
výročie prvej písomnej 

zmienky mesta 

Bánovce
nad Bebravou

Štafetový beh s 23 družstvami vyhrala štvorica z � rmy Hella 
Mesto Bánovce nad Bebravou v pohybe

„Veľmi sa mi páči vaše 
námestie a možnosti bežec-
kých trás priamo z neho. Je 
priam predurčené na takéto 
podujatie. Navyše je tu veľmi 
úžasná športová atmosféra, 
najmä kolektívy v štafetovom 
behu preukázali bojovnosť, 
vzájomnú podporu a mali 
tu veľa povzbudzovačov. 
Bánovské podujatie dopadlo 

na výbornú. Som veľmi rád, 
že mesto podporuje takéto 
aktivity...“ aj týmito slovami 
hodnotí Mesto v pohybe v 
Bánovciach nad Bebravou 
športový riaditeľ pretekov 
Peter Buc (na foto uprostred), 
ktorý celý život strávil na 
maratónskych tratiach a 
dnes pôsobí ako podpred-
seda Slovenského bežeckého 

spolku. Slová chvály a 
poďakovania za účasť sa ušlo 
malým i veľkým bežcom 
aj z úst primátora Mariána 
Chovanca, ktorý podujatie 
otváral, ale aj zo strany 
hlavného manažéra pretekov 
Jána Kšiňana, ktorý navyše 
poďakoval vedeniu mesta a 
bánovským � rmám za pod-
poru bežeckého podujatia. 

V štafetovej súťaži si meralo 
sily až 23 družstiev! Prvé do 
cieľa dobehlo družstvo Helly 
v zložení Mária Selešová, 
Rudolf Haluza, Marián Šudý 
a Michal Krošlák. Druhé 
miesto obsadilo družstvo z 
Altraku a tretie z Motoshop 
Motorado. Bánovské firmy 
Gábor a Eterna postavili na 
štart po šiestich družstvách, 

po jednom družstve mali 
Milsy, Medline, Valsabia, ale 
aj Mamy a SAS.

Ešte pršalo, keď sa o 
desiatej hodine postavili 
na štart tí najmenší za 
výrazného povzbudzovania 
svojich rodičov. Ich odvahu 
pochválil aj primátor vo 
svojom príhovore a neskrýval 
radosť nad tým, že sa mestu 
podarila ďalšia zaujímavá 
akcia pre verejnosť na pod-
poru pohybu a zdravia. Kým 
prvé dve tretiny celodenných 
pretekov v tej zime skvelo 
moderovala „umelecká duša“ 
Zuzana Varhaníková, po 14. 
hodine sa slova ujal Štefan 
Skrúcaný. Námestie bolo 
zaplnené nielen bežcami, 
divákmi, organizátormi, ale 
aj stánkami, kde sa prezento-
vali bánovské � rmy zapojené 
do akcie, ale aj Stredná 
odborná škola strojnícka, či 
politické strany.
Text a foto: Alena Borszéková

Od tým najmenších až po dôchodcov, 
najmä z mesta a regiónu, ale i z rôznych 

kútov Slovenska, napriek daždivému 
počasiu zaplnilo 17. novembra Námestie 
Ľ. Štúra v Bánovciach nad Bebravou. Nie, 
nepripomínali sme si manifestáciou Deň 
boja za slobodu a demokraciu, ale oslavoval 
sa pohyb. Na štart akcie Mesto v pohybe sa 
postavilo celkom 240 bežcov.

Ostatné výsledky na 6. strane >>

 
 
 

Občianske združenie Bebran 
 

Dovoľujeme si Vám oznámiť, že v sobotu, dňa 11.11.2017, 
OZ Bebran oslávi 5. výročie svojho vzniku. 

Pozývame Vás na program pod názvom 
„Ľudia od Bebre a okolia”, 

ktorý začne o 18.00 h v ZUŠ D. Kardoša. 
Tešíme sa na Vás! 

___________ 
ZUŠ D. Kardoša, ul. Novomestského, sídlisko Dubnička, divadelná sála 
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Počet diabetikov na Slovensku stúpol za rok o dvadsaťdva tisíc nových prípadov

Meranie cukru s Diabanom na Svetový deň diabetu

Mestská polícia pátra po partii mladistvých

Jesenná výsadba drevín v meste za 5350 eur

Počet d iabet ikov 
na Slovensku stúpa, čo 
potvrdzuje aj štatistika 
Národného centra zdra-
votníckych informácií. V 
uplynulom roku bolo v 
diabetologických ambu-
lanciách na Slovensku 
evidovaných a liečených 
368 084 diabetikov (171 
466 mužov, 196 618 žien). 
Do evidencie diabetológov 
pribudlo 21 752 nových 
prípadov, ktorým bola 
diagnostikovaná cukrovka 
(diabetes mellitus)...

Touto negat ívnou 
informáciou  sme uviedli 
minulotýždňový Svetový 
deň diabetu, ktorý si  pri-
pomíname od roku 1991 
a je podporovaný Medzi-

národnou diabetologickou 
federáciou (IDF), Svetovou 
zdravotníckou organizá-
ciou (WHO) a OSN. Presne 
v  deň „osláv“ Svetového 
dňa diabetu 14. novembra 
zorganizovali členky Zák-
ladnej organizácie Zväzu 
diabet ikov Slovenska 
(ZDS) v  Bánovciach nad 
Bebravou Diaban – Anna 
Páleníková a  Emília 
Oriešková meranie cukru 
v krvi. Vedenie Okresného 
úradu v  Bánovciach nad 
Bebravou aj vedenie mesta 
im poskytlo priestory, kde 
si každý záujemca mohol 
dať bezplatne zmerať cukor. 
Mohol tak urobiť kto-
koľvek, na lačno i po jedle, 
len pre vlastnú informova-

nosť. Zaznamenali aj taký 
prípad, že istému pánovi 
namerali až hodnotu nad 
12 a  pritom ani nevedel, 
že je „diabetik“ a ihneď ho 

odporúčali k  obvodnému 
lekárovi na kompletné 
vyšetrenia. 

V  súčasnosti má 
Zák ladná organizácia 

ZDS Diaban okolo 110 
členov z  mesta a  okolia, 
väčšinou nad 65 rokov, 
pričom počet diabetikov aj 
v našom regióne je omnoho 
vyšší. Presný počet sa cez 
diabetologickú ambulanciu 
v  bánovskej nemocnici 
zistiť nedá, nakoľko dnes 
naši pacienti navštevujú 
diabetologické ambulancie 
aj v okolitých mestách. Zák-
ladná organizácia Diaban 
vznikla pred 25 rokmi, na 
jej čele stojí dlhoročná pred-
sedníčka Anna Páleníková. 
Podľa jej slov, výbor orga-
nizácie slúži predovšetkým 
ako poradný orgán, ktorí 
pomáha, radí, vybavuje 
všetko pre svojich členov. 
„Stretávame sa viackrát do 

roka, vždy je to podľa potreby 
plánu práce a podľa potreby 
celoslovenského zväzu dia-
betikov, nakoľko som prvá 
viceprezidentka zväzu, tak 
máme všetky informácie z 
prvej ruky a podľa toho sa 
odvíjajú aj rôzne edukácie, 
ktoré pripravujeme pre členov 
základnej organizácie,“ 
informuje pani Páleníková. 
K  tradičným spoločným 
akciám patrí v lete stretnutie 
pri guláši a v decembri pred 
Vianocami. Každý rok však 
organizuje organizácia 
zájazdy – v  máji na Diabe-
telogické dni v  Bratislavve 
a  v  novembri  na Festival 
diabetu v Banskej Bystrici. 
 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Me s t s k á  p o l íc i a 
v  súčasnom období zistila 
viacero poškodení brán na 
súkromných garážach na 
sídlisku Sever. Konkrétne 
ide o  poškodzovanie 
majetku graf itmi. Na 
z á k l a d e  z í s k a n ý c h 
informácií a  popisu má ísť 
o  partiu mladistvých, ktorí 
pochádzajú pravdepodobne 
zo sídliska Dubnička. 
Vyzývame preto občanov, 
ktorí môžu poskytnúť 
a kékoľvek informácie 

k  objasneniu tejto 
protiprávnej činnosti, aby 
to oznámili buď telefonicky 
alebo osobne hliadke MsP. 
V súčasnosti je vykonávané 
sumarizovanie všetkých 
škôd, ktoré budú musieť 
následne uhradiť rodičia 
mladistvých páchateľov. Ak 
budú škody rozsiahlejšie, 
vec bude odovzdaná štátnej 
polícii, nakoľko môže ísť aj 
o trestný čin.

Mnohí páchatelia tejto 
protiprávnej činnosti sa 

spoliehajú na beztrestnosť 
alebo anonymitu. V súčasnej 
dobe je však ich anonymitu 
možné úspešne odhaliť. 
Postupuje sa pri tom podobne 
ako v  súdnoznaleckej 
exper t íze,  k torá sa 
uplatňuje v  identifikácii 
ručne písaného textu. 
Analýzou gra� tu je možné 
zistiť psychologický profil 
páchateľa, jeho približný 
vek, aj výšku. V  tejto 
oblasti mestská polícia už 
spolupracuje s odborníkom, 

ktorý vykonáva posudky aj 
pre štátnu políciu. 

Na záver vyzývame 
páchateľov tejto protiprávnej 
činnosti, aby sa dobrovoľne 
pr i zna l i ,  čo  bude 
považované za poľahčujúcu 
okolnosť. Vec je totiž možné 
doriešiť aj mimosúdne. 
Najjednoduchším spôsobom 
je, že sprejom poškodené 
garáže, po dohodne 
s  ich majiteľmi, dajú do 
pôvodného stavu.

  (MsP)

Počas jesene pokra-
čovalo mesto vo výsadbe 
vzrastlých drevín v  loka-
litách, ktoré boli najviac 
zasiahnuté kalamitou. Na 
jar bolo vysadených v areáli 
mestského parku 11 ks 
nových drevín a 8 ks drevín 
bolo presadených v  zmysle 
projektu Revitalizácia mest-

ského parku v  Bánovciach 
nad Bebravou. V mesiacoch 
október a november bola 
zrealizovaná výsadba 34 ks 
drevín. Z toho 19 ks v areáli 
mestského parku a to nasle-
dovne: päť javorov (obvod 
kmeňa 16 – 18 cm), tri lipy 
(obvod kmeňa 20 – 25 cm), 
dva duby (obvod kmeňa 14 

– 18 cm), jeden buk (výška 
300 – 350 cm), jeden platan 
(obvod kmeňa 25 – 30 cm), 
tri ambrovníky (obvod 
kmeňa 14 – 16 cm), tri gle-
díčia (obvod kmeňa 16 – 18 
cm) a jedna borovica (výška 
200 – 225 cm). V  areáli 
ŠHOK-u na Gorazdovej 
ulici bolo vysadených 12 ks 

platana (obvod kmeňa 16 – 
18 cm), na Farskej ulici pred 
budovou mestského úradu 
jeden agát (obvod kmeňa 
16 – 18 cm), na Námestí Ľ. 
Štúra v  blízkosti kostola 
jedna višňa krovitá (náhrada 
za uschnutý jedinec - obvod 
kmeňa 25 – 30 cm) a v areáli 

MŠ na Ulici 9. mája jeden 
dub (náhrada za uschnutý 
jedinec). Samotná výsadba 
12 platanov na Gorazdovej 
ulici bola zrealizovaná dob-
rovoľníkmi z  Občianskeho 
združenia Športovo-herný 
a outdoorový klub, ktorému 
touto cestou ďakujeme. 

Výsadbov ý mater iá l 
zabezpečilo mesto. Celkové 
náklady na výsadbu boli  
5  350 eur (sadenice drevín 
4  724 eur, pomocný výsad-
bový materiál 626 eur). 
Náklady na výsadbové práce 
zatiaľ neboli vyfakturované.

 Tlačová správa mesta 
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SOM poslanec, mám názor... Budú nové cesty a chodníky?
Nebudú... a poviem 

vám prečo. Nedávno som 
sa dozvedel, že v  oblasti 
životného prostredia musela 
samospráva stopnúť práce 
na údržbe zelene v  meste. 
Ako predseda komisie pre 
životné prostredie som sa 
preto musel informovať, ako 
je to v  tom našom malom 
mestečku s  rozpočtom...   
Každoročne sa pripravujú 
obsiahle podklady k  roz-
počtu mesta na nasledujúce 
obdobie. Jedná sa o zdĺhavý 
a  často i s  politickým 
podtónom riadený proces. 
Pripravujú sa vízie, štúdie 
či zámery, častokrát sa 

dokonca stavajú až vzdušné 
zámky... neodmysliteľne tak 
nastupujú na scénu drobné 
zvady a vznikajú takzvané 
a pomyseľné trecie plochy. 
Treba veľa času, argumentov 
a hlavne ústupkov, aby 
mohli pracovníci   � nanč-
ného odboru mestského 
úradu často len tak-tak na 
čas odovzdať zmysluplný 
a  reálny rozpočet na nastá-
vajúci rok. Čo sa teda stalo 
a prečo došli peniaze v roz-
počte, ktorý bol pôvodne 
schválený ako vyrovnaný, 
najmä ak  sezóna jesenných 
prác skoro ani nezačala?! 
Veď nebola silná kalamita 

ako vlani, ani povodeň či iné 
nešťastie, ktoré by nepláno-
vane zaťažilo � nancovanie v 
oblasti životného prostredia. 
Bolo by preto dobré pozrieť 
sa na problematiku � nan-
covania jednotlivých častí 
mesta. Takmer na každom 
mestskom zastupiteľstve sa 
hlasuje za dodatočné zmeny 
v  rozpočte, tzv. úpravy 
rozpočtu. Treba odsúhlasiť 
spoluúčasť na projekte pre 
rekonštrukciu škôl, kde 
zaplatíme len 5 % z celkovej 
sumy? To je logické, pod-
poriť projekty, ktoré budú 
vo veľkej miere � nancované 
z iných zdrojov ako z peňazí 

samosprávy, je správne... 
No ak sa na takmer každom 
zastupiteľstve vyskytne žia-
dosť o  zvýšenie � nančných 
prostriedkov v  sumách 
rádovo desiatok tisíc eur za 
položku, ako napríklad za 
cestu v Dolných Ozorov-
ciach, chodník na cintoríne 
v Horných Ozorovciach, prí-
strešok v Biskupiciach, či TJ 
Spartak, atď. Začínam mať 
pocit, že nie je mestská časť 
ako mestská časť... Tu vám 
ponúkam jednoduchý pre-
hľad investícií za posledné 
obdobia do jednotlivých 
mestských obvodov od roku 
2007 do 2016. (obce majú asi 

4000 obyvateľov a mesto asi 
14 000): Sever 118  306 eur, 
Dolné Ozorovce 222  261 
eur, Centrum: 197  820 eur, 
Horné Ozorovce 221  250 
eur, Dubnička 248  153 eur, 
Malé Chlievany 152 252 eur,  
Stred: 24 452 eur, Biskupice 
211  762 eur.  (Informácie o 
jednotlivých položkách sú 
dostupné na internete a do 
úvahy som nebral budovanie 
kanalizácií v mestských čas-
tiach, to by sa rozdiel zväčšil 
aj o 3 500 000 eur.) 

A prečo je to tak? Každý 
si môže vytvoriť svoj uhol 
pohľadu. Podľa mňa je to 
nespornou šikovnosťou 

predsedov mestských častí 
či klubov. Len netreba 
zabúdať na to, že ak svojimi 
prehnanými ambíciami, 
či politickou mocou často 
„prevalcujeme“ záujmy 
iných, napríklad tých 
v centre, alebo na sídliskách 
mesta, musí vzniknúť takýto 
obraz a aj nelichotivý ekono-
mický výsledok. Nesúdim, 
len vysvetľujem, prečo sa 
tento rok na  chodníkoch 
v  centre či na sídliskách 
rekonštrukcia nekonala a asi 
ani konať nebude...  

 Peter Janáč,
  poslanec za obvod Stred

Informatívna správa o individuálnej a hromadnej bytovej výstavbe v meste 
Z jeden rok sa obnovilo a zateplilo 462 bytov

V  zmysle  územného 
plánu mesta sú vyčlenené 
pozemky na bývanie za 
sídliskom Sever smerom 
k  Pažiti a k  sídlisku Dub-
nička, kde je možnosť 
výstavby  individuálnej 
aj hromadnej bytovej 
výstavy,  pre komplexnú 
bytovú výstavbu pozemky 
za sídliskom Dubnička III 
a pozemky v miestnej časti 
Biskupice (od poľnohos-
podárskeho družstva) pre 
výstavbu individuálnych 
rodinných domov. V  tejto 
lokalite je možné  umiestniť 
asi 28 rodinných domov 
(vrátane už jestvujúcich) 
a  je potrebné dobudovať 
technickú infraštruktúru 
pre  napojenie jestvujúcich 
aj plánovaných rodinných 
domov. Spoločnosť SPI, 
spol.s r.o., požiadala o mož-
nosť výstavby 26 rodinných 
domov v  katastrálnom 
území Malé Chlievany (od 
Kultúrneho domu smerom 
k MVL AGRO).       

 Za sledované obdobie 
od júla 2016 až do sep-
tembra 2017 bolo na 
území mesta vydaných 6 
stavebných povolení na 
výstavbu rodinných domov 
a 15 rodinných domov bolo 
skolaudovaných. 

V  lokalite Pažiť 
vyvlastňovanie pozemkov 
pod cestu bolo neúspešné, 
preto prístupová komu-

nikácia bude plánovaná 
zo sídliska Sever, čo bude 
dodatkom územného plánu 
č. 7. Vlastník pozemkov - 
spoločnosť Opera pod plá-
novaných 120 rodinných 
domov požiadala o  predĺ-
ženie platnosti územného 
rozhodnutia. 

Možnosť pokračovania 
výstavby bytov formou hro-
madnej bytovej výstavby 
je v  susedstve  bytového 
domu so 44 bytovými jed-
notkami na Svätoplukovej 
ulici na sídlisku Dubnička 
V. Množstvo bytov je pod-
mienené  konkrétnou pro-
jektovou dokumentáciou, 
odhad je asi 22 bytov.

V  lokalite za Dub-
ničkou III smerom na Pažiť 
je stavebným povolením 
povolených 5 bytových 

domov po 19 bytov 
v každom z nich.

V  príprave je aj 
výstavba 24 bytových 
jednotiek za ulicou Lúčna 
smerom k  Podlužanom, 
čo je podmienené zmenou 
územného plánu. MsZ 
na poslednom zasadnutí 
odsúhlasilo  odpredaj 
mestského pozemku pre 
scelenie parciel potrebných 
na výstavbu.

V jestvujúcom bytovom  
fonde je nevyhnutné  udr-
žiavať kvalitatívnu, ekono-
mickú a ekologickú úroveň 
bývania,  zabezpečovanie 
pravidelnej údržby a cyklic-
kých opráv bytového fondu, 
a  pri starších bytových 
domoch aj realizovanie 
obnovy v potrebnom roz-
sahu. Hlavne bytové domy 
postavené hromadnými 
formami výstavby, najmä 
panelovou technológiou, 
vyžadujú pozornosť obnovy 
a odstránenie systémových 
porúch.

Zateplenie, výmena 
spoločných rozvodov 
a  zariadení bytových 
domov mimo formy úveru 
ŠFRB sa v  sledovanom 

období realizovalo v  102 
bytoch na Ulici 9. mája - 
byty sú v  správe Bytového 
družstva, v bytoch v správe 
Bythermu - v 88 bytoch na 
Ulici A. Hlinku, 48 na Ulici 
Novomeského, 48 Husitská, 
34 Družstevná, ďalších 
88 bytových jednotiek 
(v  správe EKA, spol. s.r.o.) 
bolo zateplených a zmoder-
nizovaných aj na Výstrkove.

Mestské zastupiteľstvo 
na svojom zasadnutí 14. 
septembra 2016 schvá-
lilo obnovu bytového 
domu na Ulici 5. apríla 
č. 190 (takzvaný Dom 
opatrovateľskej služby) 
formou úveru zo ŠFRB.  
Je vyhotovená projektová  
dokumentácia,  vrátane 
rozpočtu  a výkazov výmer.  
Na základe uznesenia MsZ  
bolo vyhlásené výberové 
konanie na zhotoviteľa 
stavby, čím bude upres-
nená suma za realizáciu  
prác. Prebiehajúci proces 
verejného obstarávania je 
neukončený pre podanie 
námietky účastníka verej-
ného obstarávania. Mesto 
ako žiadateľ úveru bude 
žiadať zateplenie stavby, 
výmenu spoločných roz-
vodov vody, kanalizácie, 
elektro rozvodov, plynu 
a vykurovania a inú moder-
nizáciu - oprava podláh 
chodieb a  schodíšť, nátery 
a  maľby. Zostavou týchto 
podúčelov má mesto  šancu 
získať  nulovú  úrokovú 
sadzbu, pokiaľ sa v  roku 
podania žiadosti  nezmenia 
podmienky  poskytovania 
úverov.  

V  roku 2016 Štátny 
fond rozvoja bývania 
(SFRB) oslávil 20 rokov 
fungovania. V  súčasnosti 
o jednotlivé produkty 

ŠFRB nie je veľký záujem. 
Nezáujem vyplýva  hlavne 
z množstva potrebných 
dokladov pre schválenie 
úveru a  premietnutie 
novej tepelnej normy do 
praxe. U fyzických osôb pri 
obstaraní bytu aj inštitút 
manželstva, vek do 35 
rokov v  dobe podania 
žiadosti   oboch manželov, 
obmedzenie podlahovej 
plochy rodinného domu do 
120 m2, hranice príjmov 
domácnosti a zabezpečenie 
úveru nehnuteľnosťou. 
Vlastníci bytov v bytových 
domoch  často siahnu 
po komerčných úveroch 
z dôvodov, že na účte fondu 
opráv a  údržby nemajú 
dostatok � nančných pros-
triedkov, a  aj keby čerpali 
úver ŠFRB, sú odkázaní aj 
na komerčný úver. Pokiaľ 
v  minulých rokoch bol 
priznaný úver alebo štátna  
dotácia, nemajú nárok na 
úver ŠFRB.  Ďalej nie sú 
motivovaní na fondom 
požadované drahšie certi� -
kované systémy zateplenia 
a  po prepočte nákladov 

na tieto systémy verzus 
návratnosť vo forme úspory 
tepla siahnu po lacnejších 
formách zateplenia. A  ak 
prirátajú ešte náklady na 
projektovú dokumentáciu, 
energetické hodnotenie, 
poplatky spojené s vydaním 
stavebného povolenia, 
zaplatenie stavebného 
dozoru, kolaudácia – je 
rozhodnuté...

Za okres Bánovce nad 
Bebravou bolo od júla 2016 
až doteraz  obnovených 
20 bytov v  obci Uhrovec 
v  správcovstve Poľno-
hospodárskeho bytového 
družst va Topoľčany, 
v našom meste 34 bytových 
jednotiek na Výstrkove č.  
1200  v správe EKA, spol.s 
r.o. a 20 bytov na Ulici J. G. 
Tajovského č.1104 v správe 
spoločnosti Byttherm spol.s 
r.o.. Za sledované obdobie 
bol zrealizovaný formou 
úveru ŠFRB jeden rodinný 
dom v obci Uhrovec.

 Ing. Vladimír Vranka, 
 vedúci odboru 

 služieb mestu MsÚ

V rámci dlhodobého plánovania 
výstavby rodinných domov 

a komplexnej bytovej výstavby 
v meste Bánovce nad Bebravou 
bol schválený územný plán, zmeny 
a doplnky č. 6 v apríli 2015. 
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Bánovský folklórny súbor si pripomenul piate výročie svojej činnosti 

Ľudové zvyky a tradície na Katarínu 

 Radi by sme našim 
čiateľom priblížili históriu 
folklórneho súboru ...

Súbor sa po prvýkrát 
zviditeľnil plagátmi a 
videami, ktoré vznikli v 
Uhrovskom Podhradí v roku 
2013. Na fašiangy sa pocho-
vávala  basa a v máji dievčatá 
čarovali pri potôčku... 
Prvýkrát sme verejne účin-
kovali na tradičnom Bánov-
skom jarmoku s krátkym 
tanečným programom z 
oblasti Bánoviec a Ponitria 
až v roku 2014.  Dva roky 
sme spolupracovali s  fol-
klórnou skupinou Uhrovčan. 
V súčasnej dobe máme za 
sebou mnoho vystúpení 
a  podujatí,  kde sme sa 
prezentovali tanečnou, 
hudobnou, speváckou i 
remeselnou zložkou. Naprí-
klad aj v zahraničí, v našich 

partnerských mestách - Lub-
linec v Poľsku, či Milotice na 
Morave.
 A aké vystúpenia vám 
určite ostanú v pamäti z tohto 
roku? 

Rok 2017 sme začali 
Plesom Mikroregiónu Báno-
vecko, nasledovali fašiangy 
v Uhrovskom Podhradí, 
zabíjačka v Rybanoch, v 
Horných Ozorovciach sme 
oslavovali MDŽ, vo Dvorci 
Deň matiek, zatancovali 
sme si v Bánovciach na fes-
tivale Tu žijem, v Cimennej 
na Cyrilo-Metodejských 
slávnostiach, v Nadliciach 
na Hudobnom lete, opäť v 
Bánovciach na MňamFeste, 
v Malých Chlievanoch 
sme vinšovali jubilantom. 
Medzi dôležité účinkovania 
považujem   Krajskú súťaž 
choreografií pod názvom 

Zatancujme si 2017 v Tren-
čianskej Turnej, kde sme sa 
ako súbor umiestnili v bron-
zovom pásme v regionálnej 
súťaži a prehliadke folklór-
nych súborov. Taktiež sme 
prijali pozvanie na jubilejný 
10. ročník Medzinárodných 
Vernárskych folklórnych 
slávností s  názvom Stret-
neme sa v Európe.
 Odkiaľ čerpáte  inšpiráciu 
a  čo ponúkate vo svojich 
programoch?

Súbor Bebran je nosi-
teľom ľudovej tradície z 
oblasti Ponitria a Bánovecka. 
Pribudli spevácke vystú-
penia z oblasti Východu, 
Trenčína, Kšinnej a Rybian, 
v tanečnej oblasti Myjava 
a hudobnej oblasti Detva, 
Liptov a Východ. Naším 
cieľom je združovanie osôb 
so záujmom o slovenské 
ľudové kultúrne dedičstvo, 
o piesne, tance, ľudovú 
slovesnosť a ľudové umelecké 
remeslá, verejne prezentovať 
a zachovávať slovenské 
kultúrne dedičstvo a rozvíjať 
interpretačné schopnosti a 
zručnosti
 Predstavte nám aspoň nie-
ktorých „ťahúňov“ súboru...

Choreografom a  vedú-
cim muziky je Ľubomír 
Blaškovič, ktorý sa zaoberá 
oblasťami Východ, Trenčín, 
Detva, Liptov a Myjava. Jeho 
choreografia Parádnice z 
Myjavy sa prvýkrát tancovala 
v roku 2016 pri príležitosti 
osláv 1.mája v  mestskom 

parku. Za tanečné a  spe-
vácke choreogra� e z oblasti 
Ponitra a Bánovecka, a 
taktiež za prieskum krojov,  
je zodpovedná Barbora 
Belohorcová. Prezentáciami 
remeselnej zložky sa zaoberá 
Roman Šišmiš.
 Čo všetko ste si pripravili 
na váš slávnostný gala-
program s názvom Ľudia od 
Bebre?

Výročný program bol 
zostavený prevažne z piesní 
a tancov z nášho regiónu 
povodia rieky Bebravy a 
okolia. Bebre má slovanský 
pôvod, z historických 

prameňov sme sa dozvdeli, 
že to v preklade znamená 
bobria rieka. Okrem názvu 
programu priniesla rieka 
Bebrava aj názov nášho 
občianskeho združenia. 
Galaprogram pripravovali 
naši členovia pod vedením 
choreografov Barbor y 
Belohorcovej a Lubomíra 
Blaškoviča. Taktiež boli 
pozvaní hostia, ktorí oboha-
tili kultúrny zážitok, meno-
vite detský folklórny súbor 
Drienovček z Centra voľného 
času. Ale aj sólisti - Miroslav 
Adame na heligónke, na 
fujarku si fúkol Jožko Čer-
nuška. Zároveň sa prezento-
vali naši remeselníci.
 Vieme, že ste otvorené 
združenie pre všetky vekové 
kategórie, ktoré milujú folklór 
a ľudové tradície...  

Občianske združenie 
Bebran uvíta každého 
nového člena, ktorý by mal 
záujem venovať sa hudobnej, 
speváckej, tanečnej alebo 
remeselnej zložke, ktoré naše 
združenie ponúka. Kontak-
tovať nás môžu prostredníc-
tvom emailu bebran@azet.sk 
alebo cez facebook Bebran, 
kde sú najaktuálnejšie 
informácie. Taktiež môžu 
prísť osobne do Základnej 
umeleckej školy D. Kardoša 
na sídlisku Dubnička každý 
pondelok a vo štvrtok v čase 
od 18-tej do 20-tej hodiny. 

 Alena Borszéková, 
 Foto: Tomáš Valient

Keď sa dni začali krátiť 
a noci predlžovať, pomaly 
prichádzala zima, ktorá 
podstatne zmenila životný 
rytmus ľudí, najmä na 
dedine. Väčšina prác sa 
z  polí a  hospodárskych 
dvorov preniesla do domov. 
Gazdiné   spoločne vykoná-
vali práce, ako napríklad 
páranie peria, pradenie, 
tkanie či vyšívanie a prácu 
si spríjemňovali spievaním, 
rozprávaním, hrami či 
inými zábavami, pri ktorých 

často používali čarovanie 
a magické praktiky. Prevahu 
noci nad dňom ľudia chápali 
ako prevahu zla nad dobrom 
a preto sa snažili odohnať zo 
svojho okolia zlé sily. Pre-
línal sa kresťanský a ľudový 
život. Prichádzali takzvané 
stridžie dni. Sú to významné 
medzníky charakterizo-
vané vierou vo výraznejšie 
pôsobenie nepriaznivých síl. 
Ochranným prostriedkom 
pred strigami bol cesnak. 
Ľudia ho nielen jedli, no 

robili ním na dvere aj 
ochranné kríže.

Významným stridžím 
dňom bol na Katarínu 
25. november. Do domu 
musel na Katarínu vždy 
vkročiť prvý muž, žena by 
priniesla škody v  podobe 
porozbíjaného riadu po 
celý ďalší rok. Vydajachtivé 
dievky si do črepníka sadili 
konárik čerešne, slivky alebo 
orgovánu, ktorý každý deň 
polievali vodou nosenou 
v  ústach z  potoka. Ak 

vetvička do Štedrého dňa 
zakvitla, mohla sa dievčina 
tešiť na svadbu. Patrilo tiež 
k  zvykom, podobne ako na 
Ondreja, že tam, kde mali 
Ondreja alebo Katarínu, 
chodila mládež do dverí 
hádzať staré hlinené hrnce. 
Na Katarínu boli zakázané 
ženské práce, nesmelo sa 
priasť ani šiť, aby sa ženám 
v lete pri práci na poli prsty 
„nezbierali“. Tento deň sa 
využíval na tancovačku 
– usporadúvali sa kata-

rínske zábavy. Katarínska 
zábava bola posledná pred 
adventom, kedy sa zábavy 
neuskutočňovali. Toľ ko 
veľmi stručne z webového 
portálu www.ludovezvyky.
sk.  

Aj bánovský región 
ostáva verný tradícii 
a  na Katarínu, v  sobotu 
25. novembra sa môžete 
ísť zabaviť hneď na tri 
Katarínske zábavy – do 
Miezgoviec, do Slatiny, ale 
aj do MsKS v  Bánovciach 

nad Bebravou. A  k  tradícii 
sa vzťahuje aj jedna veľká 
prosba: Ak viete o  niekom 
v meste a okolí, kde ešte stále 
dodržiavajú zvyky párania 
peria, prosím, dajte vedieť 
do redakcie. Alebo – blíži 
sa Mikuláš. Oslavujú ho 
v  každej dedine, škole, 
triede, v  rôznych spolkoch. 
Ale ktovie, či niekde je 
taký, ktorý chodí s  čertom 
a anjelom z domu do domu. 
Viete o takom? Dajte vedieť... 
 redakcia 

Ľudia od Bebre

F olklórny súbor Bebran združuje ľudí 
so srdiečkom plným lásky k folklóru 

a tradičnej ľudovej kultúre... aj týmito 
slovami sa občianske združenie prezentuje 
na internete. V tomto roku si pripomenulo 
päť rokov svojej existencie slávnostným 
galavečerom s názvom Ľudia od Bebre 11. 
novembra v ZUŠ D. Kardoša. Pozvanie na 
sviatočný program prijali primátor Marián 
Chovanec, poslankyňa Rudolfa Novotná 
a ďalší hostia. Viac nám o súbore prezradil 
jeho vedúci a predseda občianskeho 
združenia Milan Belohorec.  

Milan Belohorec si z rúk 
primátora Mariána 
Chovanca prevzal 
ďakovný list
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Záujem verejnosti o  namodro 
fa rbené tex t í l ie  pod niet i l 
pracovníkov Trenčianskeho múzea 
v Trenčíne k realizácii výstavy Čaro 
modrého sveta v priestoroch Kasární 
na Trenčianskom hrade. Na výstave 
sú vystavené farbiace formy bývalej 
rodiny Fojtíkovcov z  Bánoviec nad 
Bebravou. 

Výstavu 26. októbra otvoril 
a  ako prvý sa prítomným prihovoril 
riaditeľ múzea Peter Martinisko. Po 
krátkom vystúpení žiakov ZUŠ K. 
Pádivého v  Trenčíne kurátor výstavy 
charakterizoval modrotlač, ideový 
zámer výstavy a jej ťažisko spočívajúce 
v prezentovaní časti unikátneho súboru 
modrotlačových foriem z  niekdajšej 
dielne rodiny Fojtíkovcov v Bánovciach 
nad Bebravou (na foto). Príslušný 
súbor - sedemsto kusov do svojho 

zbierkového fondu získalo v roku 1969 
vďaka vtedajšej odbornej pracovníčke, 
etnografke Viere Ábelovej. Počet, 
ďalej rozmanitosť tvarov, druhov 
a  motívov na vzory zaraďuje túto 
zbierku farbiarskych foriem v  rámci 
slovenských múzeí medzi unikáty.  
Samotní Fojtíkovci nie sú takí známi 
ako martinskí Lilgeovci či púchovskí 

Trnkovci, avšak v dejinách farbiarstva 
na území Slovenska im náleží rovnako 
významné miesto. Zaujímavosťou je, 
že Anna Fojtíková bola manželkou 
popredného slovenského jazykovedca 
a dialektológa PhDr. Antona Jánošíka, 
pochádzajúceho taktiež z Bánoviec nad 
Bebravou.  

Nezištná a  obetavá pomoc 
bánovského rodáka, výtvarníka 
Ma r t i na  Ši k a  (v ý t v a r no -
architektonické riešenie aj samotná 
inštalácia) prispela k  atraktivite 
výstavy, za čo mu jej kurátor Martin 
Malo aj celé múzeum vyslovujú 
špeciálne poďakovanie. Verejnosti je 
výstava prístupná v  rámci prehliadky 
hradu až do 26. januára 2017. 
Trenčianske múzeum v  Trenčíne 
všetkých srdečne pozýva!

 Tlačová správa TM 

Materská škola Pri-
mulka na Hollého ulici 
v  Bánovciach nad Bebravou 
sa 14. novembra opäť stala  
dejiskom výstavy výtvarných 
prác detí so špeciálnymi 
výchovno-vzdelávacími 
potrebami z  celého Slo-
venska. Do tohto 24. ročníka 
sa zapojilo 13 kolektívov 
z  rôznych kútov Slovenska 
– z  Nitry, Zvolena, Banskej 
Bystrice, Trenčína, Žiliny, 
Martina, ale prišli aj od 
“susedov“ – z Partizánskeho, 
Brezolúp a Topoľčian.  „Spo-
ločne bolo vytvorených 198  
prác s rôznorodou tématikou. 
Tieto práce deti vytvorili 
počas výchovno-vzdelávacích 
aktivít v priebehu dňa v MŠ a 
ZŠ. Najviac prevažovali práce 
súvisiace s  týmto krásnym 
ročným obdobím jesene, ale 
tiež práce, ktoré sú deťom 
blízke ako: ja,  naše mesto, 
doprava  a tiež veľmi vďačná 
téma zvieratká. Sú to práce 

rôznych techník – kresby, 
maľby a práce z  technického 
a  odpadového materiálu. 
Deti týmto dokázali, že 
i  napriek postihnutiu sú 
schopné vytvoriť zaujímavé 
a  nápadité práce a pani 
učiteľky zasa, že im nechýba 
entuziazmus, chuť pracovať, 
popasovať sa s  problémami, 

poskytnúť deťom  pocit 
istoty a  bezpečia. Teší nás, 
že má tento projekt takú 
dlhú tradíciu,“ informuje 
Alena Laginová, riaditeľka 
MŠ Hollého. Po skončení 
prehliadky a  odovzdaní 
ďakovných listov deň pokra-
čoval odborným seminárom.  
„Poďakovanie patrí mestu 

Bánovce nad Bebravou,  
ktoré každoročne finančne 
podporuje a navštevuje našu 
akciu. Pozývame základné 
školy a materské školy, ak by 
mali chuť a záujem navštíviť 
výstavu,  môžu tak urobiť do 
24. novembra,“ pozýva Alena 
Laginová.   

  Text a foto: MŠ Hollého

V piatok 10. novembra 2017 sa v 
priestoroch Žilinského samospráv-
neho kraja konala vernisáž výstavy 
súťaže Petzvalov mapový okruh 
fotoklubov. Systém súťaže je založený 
na tom, že amatérski fotogra�  zdru-
žení vo fotoklube vytvoria kolekciu 
z pätnástich fotogra� í – mapu – a  tá 
putuje z klubu do klubu, kde ju hod-
notia členovia súťažiacich klubov. Po 
skončení sa body sčítajú a vyhráva 
fotoklub, ktorý získa najviac bodov. 
Rovnako sa vyhodnocujú aj fotogra� e. 
V XXIII. ročníku súťažilo 15 sloven-
ských fotoklubov a  225 fotogra� í od 
139 autorov.

Bánovský Fotoklub Rokoš, ktorý 
pôsobí pri Mestskom kultúrnom 

stredisku a  aktuálne združuje 14 
členov, obsadil spomedzi pätnástich 
súťažiacich fotoklubov pekné šieste 
miesto. Na prvom mieste skončil 
fotoklub GAMA zo Žiliny, ocenený 
medailou od Slovenského zväzu foto-
grafov, druhé miesto patrí fotoklubu 
HEXAGON z Nových Zámkov a tretie 
fotoklubu GRANUS Podbrezová.

Z  225 fotogra� í získala najvyšší 
počet bodov a  medailu Slovenskej 
federácie fotografov, ktorú odovzdal 
jej predseda Ľubomír Lošonský, 
fotogra� a Lofoty od Borisa Kopaja 
z fotoklubu HEXAGON Nové Zámky. 
Druhá najlepšia fotogra� a Oravská 
Auróra je od žilinského fotografa 
Miroslava Pf liegla z  fotoklubu 

GAMA. Autorom tretej najlepšej foto-
gra� e Airshow je Drahomír Grábis 
z fotoklubu AMFO Zvolen.

Najlepšie umiestnenie člena 
bánovského fotoklubu medzi jednot-
livými fotogra� ami získali fotogra� e 
Tomáša Pauleho s  názvami Spiaca 
krása a Heksenšús, ktoré skončili na 
15. a 16. mieste.

Výstavu najzaujímavejších foto-
gra� í z  tohtoročnej súťaže Petzvalov 
mapový okruh fotoklubov si môže 
široká verejnosť pozrieť vo foyeri 
Úradu Žilinského samosprávneho 
kraja do 30. novembra 2017 každý 
pracovný deň od 8. do 16. hodiny.

 Zuzana Janáčová, MsKS

spoločnosť 5

 Spoločenská kronika

Timea Dúbravková
Nikolaj Darvaš

Jakub Prekop
Vladimír Kližan

Narodili sa

Michal Svara a Natália Tomanová
Martin Drozdík a Jana Škultétyová

Uzavreli manželstvo

Anna Cholujová, rod. Giláňová  *1930
Milan Nemlaha *1937
Mária Ďurčeková, rod. Vavrová *1938
Ľubica Liptáková, rod. Kutišová *1944

Opustili nás

Múdre slovo pre dušu
Čím som starší, tým som spokojnejší. O dvadsať rokov možno 
so samou spokojnosťou nebudem môcť vydržať. 
   Milan Lasica

Výstava Trenčianskeho múzea Čaro modrého sveta 
Formy z dielne Fojtíkovcov z Bánoviec

Otvor oči a snívaj svoj sen v Primulke 
„V očiach máme napísané to, čo by srdce povedalo, keby malo ústa“

Fotoklub Rokoš v celoslovenskej súťaži

Výzva k občanom
od 1. decembra likvidácia 
hrobových miest bez zmluvy

Mesto Bánovce nad 
Bebravou, ako správca 
cintorínov mesta a  prí-
mestských častí, vyzýva 
všet k ých občanov – 
nájomcov hrobov ých 
miest ,  k tor í doteraz 
n e m a j ú  u z a t v o r e nú 
nájomnú zmluv u na 
hrobové miesto a  neza-
platili príslušný poplatok 
za hrobové miesto, aby 
toto v ykona l i  počas 
úradných hodín v Dome 
smútku v Bánovciach nad 
Bebravou v termíne do 30. 
novembra 2017. 

V  zmysle Zákona č. 
131/2010 Z. z. o  pohreb-
níctve a v zmysle platného 
VZN pre pohrebiská 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou,   je povinnosťou 
mať uzatvorenú nájomnú 
zmluvu na každé hrobové 
miesto a  t iež zaplatiť 
poplatok. V  prípade neu-
zavretia nájomnej zmluvy 
a  nezaplatenia poplatku 
za hrobové miesto môže 
byť hrobové miesto podľa 
zákona č. 131/2010 Z. z. 
o  pohrebníctve zrušené.
 Tedos, správa cintorínov



20. november 2017 Číslo 45 šport6

Bánovská 
halová futbalová liga

V sobotu 18. novembra 
odštartoval piatimi stretnu-
tiami 15. ročník Bánovskej 
halovej futbalovej ligy. Do 
play o�  postupuje prvých 8 
mužstiev. Víťazstvo obha-
juje celok El Fuňo. Výsledky 
1. kola: FC Bayern Krásna 
Ves – BN Taxi 2:1  (0:1)R. 
Kolárik, M.Pisár. Hella – 
Jasklo  1:7  (0:4), J.Varhaník 
– Ž.Lukovič 3, R.Rosa 2, 
E.Škarba, J.Malina. Colo 
Colo – FC Kuvajt H.Ves-

tenice  5:0 (4:0) M.Baleš 
2, M.Čahoj, I.Ďurkáč, 
J.Boháčik. Sokolíci – Banex-
-BN  3:4  (1:2)F.Rychtárech, 
L.Dzúrik, J.Bujná – P.Botka 
3, J.Pavlinec. El Fuňo – 
Naked in Paradise  6:2 (3:0) 
R.Mrocek 5, M.Mikloš – 
M.Ševčík, A.Repa. Na čele 
tbuľky je Jasklo, druhé Colo 
Colo a tretie El Fuňo. Druhé 
kolo sa hrá v  sobotu 25.11 
od 14.50 h, tretie v  nedeľu 
26.11. od 14.50 h.  (jf,aj)

Dve domáce 
prehry mladých 

basketbalistov 
BBK - BKM SPU Nitra (ms) 40 : 53

BBK - ŠBK Junior Levice 45 : 56

Starší žiaci Bánovského 
basketba lového k lubu 
nastúpili 11. novembra na 
svoje prvé domáce stretnutie 
v najvyššej slovenskej súťaži. 
V sobotu na našich chalanov 
čakala Nitra, ktorá hrá v 
súťaži bez možnosti postupu 
do ďalšej fázy súťaže, 
nakoľko v jeho družstve hrá 
až 8 hráčov o rok starších a 
teda body z tohto stretnutia 
sa do konečnej tabuľky 
nezapočítavajú. Bánovskí 

basketbalisti, ktorí nastúpili 
bez svojho zraneného kapi-
tána Urbana,  počas prvých 
troch štvrtín hrali výborne 
a o výsledku rozhodla až 
veľmi nevydarená posledná 
časť hry, v ktorej sme zazna-
menali len 4 body! Štvrtiny 
15:19, 16:13, 5:5, 4:16, fauly 
17:13,   TH BBK 13/6. Body: 
R. Jancusko 14, M. Lagin 
8, D. Fišer 6, M. Špánik 5, 
P. Gajdoš 3, M. Kopas 2, T. 
Belák 2, J. Crha, M. Kolárik.

Na druhý deň v nedeľu 
nás už čakal veľký rival 
z Levíc a v tomto zápase 
sme potrebovali naplno 
bodovať. Po vyrovnanej 
prvej časti hry sme 
postupne preberali opraty 
stretnutia do našich rúk a v 
tretej štvrtine sme viedli už 
o 13 bodov. Potom si vzal 
tréner hostí oddychový 
čas, po ktorom hráči Levíc 
začali náskok domácich 
postupne sťahovať a v 
poslednej časti hry sa im 
najmä vďaka našej katastro-
fálnej úspešnosti streľby, 
ako aj slabej obrane podaril 
dokonalý obrat v stretnutí, 
pričom túto časť hry sme 
prehrali neuveriteľne v 
pomere 6:25. Levičania 
si tak z Bánoviec odviezli 
dôležité body. V druhom 

polčase sme pritom nastrie-
ľali len žalostných 9 bodov, 
čo na víťazstvo nad kva-
litným súperom nemohlo 
stačiť. Z oboch prehratých 
stretnutí sa musíme poučiť 
a v budúcnosti sa vyvarovať 
takých obrovských herných 
výpadkov v posledných 
štvrtinách. Štvrtiny 14:16, 
13:6, 12:9, 6:25, fauly 23:11, 
TH BBK 12/8. Body: S. 
Urban 16, R. Jancusko 8, 
M. Špánik 8, T. Belák 4, 
M. Kolárik 3, P. Gajdoš 3, 
M. Lagin 2, D. Fišer 1, M. 
Kopas, D. Miklo, J. Crha.

Starší žiaci BBK 
najbl i ž šie  v ycestujú 
25.novembra na svoje 
stretnutie do Žiaru nad 
Hronom a o deň neskôr sa 
predstavia  v Prievidzi.

  (tp, aj)

Zápasníci dve druhé a jedno štvrté miesto

Jedenásť zlatých, z toho štyri pre začiatočníkov

Začiatkom novembra sa 
v Snine konali majstrovstvá 
Slovenska seniorov. Náš 
klub bol v štartovom poli 
zastúpený len jedným zápas-
níkom. Samuel Karas sa 
predstavil v gréckorímskom 
štýle v hmotnosti do 87 kg. 

Prvý štart medzi seniormi 
premenil Samuel na nepopu-
lárne štvrté miesto. 

Druhú novembrovú 
sobotu sa v Šamoríne 
konali posledné tohtoročné 
majstrovstvá Slovenska. 
Starší žiaci sa predstavili 

v gréckorímskom štýle. Z 
našej šesťčlennej výpravy 
sa najviac darilo Michalovi 
Žitníkovi a Šimonovi Jeřáb-
kovi, ktorí našli v štartovom  
poli  len jedného premožiteľa 
a obsadili tak pekné druhé 
miesto. Výsledky našich: 38 

kg – Michal Žitník 2. miesto, 
53 kg – Matúš Karas  9. 
miesto, 59 kg – Viliam Daniš 
7. miesto, 66 kg – Šimon 
Jeřábek 2. miesto, 73 kg – 
Marcel Španko 10. miesto, 
Adam Stepien 11. miesto.

   (mu) 

V  Dunajskej Strede 
sa začiatkom novembra 
uskutočnili Majstrovstvá 
Západoslovenského zväzu 
karate mladších a  starších 
dorastencov, juniorov, U21 

a  2.kolo Západosloven-
ského pohára, ktorých sa 
zúčastnili s  veľkým úspe-
chom aj karatisti z  Karate 
klubu Trend Bánovce 
nad Bebravou. Zverenci a 

zverenkyne Petra Bežáka 
získali 11 zlatých, 16 strie-
borných a  21 bronzových 
medailí, vďaka čomu sa 
umiestnili v celkovom hod-
notení klubov na druhom 

mieste. Väčšina mladých 
bánovských karatistov sa na 
súťaži predstavila prvýkrát. 
Čo je potešujúce, okrem 
skúseností zbierali aj cenné 
umiestnenia.  (aj,pb)

Výsledky: V naj-
mladšej kategórii ročníkov 
2010 - 2017 súťažilo 25 
detí: chlapci -1. M Petrík 
zo ZŠ Školská, 2. T. Šte-
vanka z Gabora, 3. D.Siva 
z Bánoviec, dievčatá - 1. 
K. Šimorová z Nitrice, 2. 
L. Gizelová z Bánoviec, 3. 
T. Hudecová z Ostratíc. V 
staršej kategórii ročníkov 
2004 až 2009 súťažilo 40 
detí: chlapci - 1. F. Rákoš 
zo ZŠ Duklianska, 2. F. 
Slovák zo ZŠ Partizánska, 
3. A. Kováč zo ZŠ Školská, 
dievčatá - 1. S. Didiová, 2. 
A. Čerňanská, 3. L. Beňač-
ková, všetky tri zo ZŠ 
Partizánska. V kategórii 
t inejd žerov preteka l i 
len dvaja chlapci a dve 
dievčatá.

V hlavnej kategórii 
na 10 km si sily meralo 43 
mužov a žien (na foto): muži 
- 1. P. Haluš z N. Sučian, 2. 
M. Uhlár z Vrbian, 3. M. 
Polducký z Bánovských 
behúňov, ženy - 1. L. Lom-
nická z Handlovej, 2. M. 

Pozníková z Detvy. Na 5 
kilometrovej trati súťažilo 
16 bežcov: muži - 1. M. 
Iljaš z N. Rudna, 2. P. Sojka 
z Topoľčian, 3. Š. Mazán z 
N. Rudna, ženy si merali 
sily na 2,5 km trati - 1. J. 
Hudecová z Eterny, 2. M. 

Pilchová z Eterny, 3. E. 
Balfová z Bánoviec. V 
kategórii behu so psom 
súťažili 4 bežci a prvý do 
cieľa dobehol J. Paták z 
Brodzian. 

 Text a foto 
 Alena Borszéková

Prvú polovicu sezóny 
ukončili naši futbalisti 
stretnutím v Lednickych 
Rovniach. Domáci hráči 
boli celé stretnutie po 
všetkých stránkach lepší, 
preto sa na konci stretnutia 
zaslúžene tešili z víťazstva 

5:1. Hrejivý pocit z futbalu 
zažili zverenci trénera 
Slováka len v 54. minúte, 
keď po peknej akcii zo 
stredu ihriska sa lopta 
dostala k Mrocekovi. Ten 
spätnou prihrávkou našiel 
Bartu, ktorý zaznamenal 

nás jediný gól. Za stavu 2:1 
mal vyrovnanie na kopačke 
Mrocek. Tento 21-ročný 
spartakovec chcel obísť 
brankára hostí, no ten jeho 
úmysel vystihol. Viac sme 
na trávniku hosti smerom 
dopredu nevyprodukovali. 

Góly: 13. Buček, 29. Detko, 
66. Krištof, 68. Lipták, 
82. Chmelík – 54. Barta. 
Zostava Bánoviec: Hipp (46.
Kopčan) - Tabak, Poštrk, 
Mrocek (76. Minárik) , Zita, 
Barta, Olej, Svatík,  Gaj-
došík, Halás,Turoň.  (aj,ač)

V poslednom tohtoročnom stretnutí 
čelili naše hádzanárky Olomoucu. Napriek 
tomu, že nastúpili proti ašpirantovi na 
postup do play o� , dokázali hádzanárkam 

spoza rieky Moravy odolávať do 40. minúty. Nádej na 
dobrý výsledok nám zobrali nepremenené šance. Tréner 
Makýš chcel pred stretnutím bod, no po záverečnom 
hvizde ho tešil dobrý výkon, hoci sme prehrali 26:34.  (aj)

Mesto Bánovce nad Bebravou v pohybe

Jediný gól a jediná šanca od Mroceka
Lednicke Rovne – Spartak Bánovce 5:1 (2:0)

Nadej na jeden bod 
sa stratila v 40.minúte
HK Sokol – Olomouc 26:34 (15:18)

Dokončenie z 1. strany >>

Matušincová a Obstová 
v juniorskej 
reprezentácii 

Reprezentačnej pozvánky sa dočkala dvojica 
našich mladých hádzanárok. Karolína Matušincová a 
Alžbeta Obstová sa v pondelok 20.novembra zapojili 
do desaťdňového reprezentačného zrazu juniorskej 
reprezentácie, ktorý vyvrcholí v Poľsku trojdňovým 
turnajom. Dievčatám držíme palce.    (aj)
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Vrcholový cyklokros opäť v našom meste

Bánovské Tesco vyhodnotilo projekt - Vy rozhodujete, my pomáhame 

Úspešná Severka ďakuje za hlasy

Aktivity v Špeciálnej MŠ pri ZŠI Brezolupy
V  jedno štvrtkové 

dopoludnie nás prišiel 
navštíviť jeden z  ďalších 
umelcov z Nadácie Dr. 
Klaun a pricestoval aj 
s veľkým kufrom. No nebol 
to len taký obyčajný kufor,   
ale čarovný. Skrývali sa 
v ňom rôzne pantomimické 
pomôcky, ako klobúky, 
čiapky, šatky...   Spolu sme 
sa stali súčasťou pantomímy 
– boli sme na prechádzke 
so psom, športovali sme, 
chodili sme po lane, žong-
lovali, dokonca sme zasadili 
repku a  spolu s  babkou, 
dedkom, psíkom, mačičkou 
a myškou sme sa ju pokúsili 

vytrhnúť. Návšteva klauna 
Vlada Kulíšeka nás milo 
potešila a  spríjemnila nám 
deň.

November v  našej 
škole sa už tradične nesie v 
znamení tém - ľudské telo, 
zdravá výživa, rastieme 
zdravo… Spolu s deťmi sa 
veľa rozprávame, zabávame 
sa a hravou formou sa aj 
o tom samozrejme učíme. 
Napríklad, v štvrtok sme 
pripravili zdravú jablkovú 
štrúdľu, najprv sme jablká 
umyli, pokrájali, postrúhali. 
Na vopred pripravené cesto 
sme hmotu uložili, posypali 
cukrom a tvarohom, zavi-
nuli a tety kuchárky nám to 
upiekli. V piatok sme zase 
pripravili zdravú syrovú 
pomazánku, do misy sme 

dali, maslo, syr, cesnak, 
soľ a zamiešali. Natreli na 
pečivo a spolu so závinom 
sme ponúkli na ochutnávku 
pre nás i pre našich rodičov.

 Renata Solárová

Pozvánka na turistiku
 25. novembra – stretnutie turistov Trenčianskeho 
regiónu na Chate pod Inovcom

 2. decembra – výstup na Oselnú skalu a stretnutie 
na Brezovej.

Doprava na obidve akcie je individuálna.

Meníme zimný čas za letný...  
teenagerky chcú vyzerať na 
dvadsať... päťdesiatničky - 
tiež! V pondelok chceme, 
aby bol rýchlo piatok... tajne 
si želáme, aby víkend trval 
päť dní. Keď je leto - chceme 
už konečne zimu...  hneď po 
Vianociach by mohol byť 
už máj. Keď sú naše deti 
malé, hovoríme „...už aby 

boli väčšie!“ Keď sú naše 
deti dospelé - so smútkom si 
prezeráme fotky, na ktorých 
sú ešte bacuľaté babätká...  
A takto celoživotne vedieme 
vojnu s časom.
Dnes som sa rozhodla vám 
oznámiť, že je to úplne 
zbytočné. Ak ste to doteraz 
nevedeli - máte šťastie, že 
čítate naše noviny.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Už prvú decembrovú 
nedeľu 3. decembra 
sídlisko Sever ožije cyk-
lokrosom. Práve v  Bánov-
ciach nad Bebravou sa bude 
rozhodovať o  víťazoch 
ročníka. Súťaž organizujú 
klub   xRoad Bánovce 
a  Športové gymnázium 
Trenčín s podporou mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
Na čele organizačného 
štábu Bánovčanov stojí 
Janka Buchelová, ktorú 
sme požiadali o  krátky 
rozhovor.
 V našom meste opäť zaži-
jeme vrcholový slovenský 
cyklokros. Aj si vediete 
štatistiku?

V podstate šiestykrát 
po sebe organizujeme cyk-
lokros v našom meste, prvý 
rok to bolo v neďalekých 
Miezgovciach. Celkovo 
sedem rokov trvá tradícia 
cyklokrosu u  nás, pod 
mojím vedením. Z toho v 
roku 2013 sme organizovali 
prvýkrát Majstrovstvá 
Slovenska. Ostatné preteky 
boli zaradené do Sloven-
ského pohára. Tento rok sa 
môžeme pochváliť tým, že 
ide o úplný záver a vyvr-

cholenie celého Slovenského 
pohára a Majstrovstiev 
Slovenska v  cyklokrose. 
Áno, opäť v našom meste 
po štyroch rokoch. Práve 
v Bánovciach nad Bebravou 
sa bude bojovať o tituly 
majstra Slovenska, ale i o 
celkových víťazov Sloven-
ského pohára v cyklokrose 
pre rok 2017. 
 Môžete našich čitateľov 
bližšie informovať o časovom 
harmonograme pretekov?

Ešte predtým, ako 
začnú vrcholoví slovenskí 
cyk lok rosár i  bojovať 
o  svoje tituly,  zasúťažia si 
aj mladšie kategórie. Na 
prvý štart o  10.00 hodine 
sa postaví kategória starší 
žiaci a kadetky, o  jednu 
minútu vyštartujú mladší 
žiaci a žiačky, ďalej o 10.45 
h štartujú kadeti. O 11.40 h 
uvidíme na štarte kategóriu 
masters B + ženy B, o jednu 
minútu  masters A, potom 
o  12.30 h štart juniorov 
a o jednu minútu ženy Elite 
a juniorky. Čas 13.30 h patrí 
štartu hlavnej kategórie 
muži Elite + U23. 
 Na koho z  domácich 
pretekárov sa môžeme tešiť?

Tak ako po minulé 
roky, tak aj teraz  sa na štart 
postavia i Bánovčania. V 
hlavnej kategórii mužov 
to bude Lukáš Bátora, 
pretekár za Spartak Tlmače 
v sezóne 2017 oblieka nové 
farby a to čierno - � alové. 
V kategória Masters Juraj 
Karas z Proefekt teamu. 
O  10.45 h na štarte kadet 
uvidíme Štefana Buchela, 
pretekára Športového 
gymnázia Trenčín, ktorý 
trénuje pod vedením 
nového trénera Romana 
Broniša, V našom meste 
ho mnohí poznajú ako 
profesionálneho cyklistu a 
od októbra sa stal trénerom 
ŠG Trenčín, kde odovzdáva 

svoje bohaté skúsenosti 
svojim zverencom. V 
kategórii starších žiakov 
sa ukáže Dávid Manzát, 
ktorý začínal tu minulý 
rok v nábore ešte ako člen 
Cykloklubu Viking, ale 
teraz už ako pretekár klubu 
Detská Sagan tour. To sú 
naši Bánovčania, ktorých 
môžete vidieť, ale nie len 
ich. Obhajovať titul príde 
aj Martin Haring, ktorý tu 
v Bánovciach nenašiel ešte 
svojho premožiteľa. Zmení 
sa to tento rok? 
 A  vaša pozvánka na 
záver...

Na toto atraktívne 
športové podujatia, ktoré 
podporuje mesto Bánovce, 
by sme chceli srdečne 
pozvať všetkých Bánov-
čanov. Všetko to vypukne 
v nedeľu 3. decembra o 10. 
hodine na sídlisku Sever. 
Príďte, milí Bánovčania,  
povzbudiť nielen domácich 
pretekárov, ale i ostatných! 
Zoberte zvonce a rapkáče, 
aby sme vytvorili hlučnú 
športovú atmosféru, ktorú 
majú cyklisti radi. Tešíme 
sa na vašu účasť.

 (ab)

Materská škola Severka na Ul. 
5.apríla  ako víťaz výzvy obchodného 
reťazca  TESCO Vy rozhodujete, my 
pomáhame by sa touto cestou chcela 
veľmi pekne poďakovať všetkým, 
ktorí svojím hlasovaním   podporili  
projekt našej MŠ. Pretavením 
spolupatričnosti a  podpory zo 
strany rodičov, zamestnancov školy, 
či širokej verejnosti, bolo slávnostné 
odov z dáva nie  sy mbol ického 
šeku z  rúk riaditeľa obchodného 
domu TESCO v  Bánovciach 
nad Bebravou. Prostredníctvom 
získaných finančných prostriedkov 
vybudujeme na školskom dvore 

nový drevený altánok, ktorému sa 
počas celého roka budú tešiť všetky 
deti, ktoré navštevujú našu MŠ. 
Získané prvenstvo a  úspech nami 
predkladaného projektu je pre našu 
MŠ nielen vyjadrením spoločného 
záujmu všetkých zainteresovaných 
o vytváranie čo najlepších podmienok 
pre deti navštevujúce našu MŠ, 
ale je to zároveň veľkou výzvou a 
záväzkom pokračovať v modernizácii 
a skvalitňovaní edukačného procesu 
s  deťmi predškolského veku v  našej 
MŠ. Za  všetky deti našej MŠ 
vyslovujeme veľké ďakujeme! 

 Kolektív MŠ
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Blíži sa Kračúň... Hláste sa na workshopy!
Bánovský festival divadla, tanca a 

umenia Kračúň v ZUŠ D. Kardoša pripravujú 
pre vás organizátori na sobotu 9. decembra. 
Tešiť sa môžete na súbory a účinkujúcich 
zo Slovenska, ale aj z  Česka - divadelný 
súbor Modré traky Vráble, Divadlo z Pasáže 
Banská Bystrica, Pohybové divadlo Trenčín, 
Kramářské písně - rodina Nemravovcov 
Uherské Hradište, ale aj domáci divadelníci 
Kalorik a Eldorado, tanečníci z Dancanda. 
Príde k nám aj Kabaret – muzikál z Konzer-

vátoria Topoľčany a hudobným hosťom bude  
kapela JUMPING JACK FLASH. Otvorenie 
festivalu je naplánované na 14.15 h v  Sále 
Janka Jesenského ZUŠ DK.

Opäť sú pre vás od 10. hodiny pripravené 
workshopy – tvorivé dielne, na ktoré sa 
môžete prihlasovať cez stránku www.login.
kulturabn.sk, priamo v ZUŠ u Zuzany Var-
haníkovej alebo v MsKS. Počet účastníkov na 
jednotlivých dielňach je obmedzený. Viac na 
facebookovom pro� le Kračúňa.

Firma Hörmann 
Automotive Slovakia s.r.o. 

ponúka voľné pracovné miesta na pozíciu:
- Operátor CNC strojov 
   laser, ohraňovací lis, rovnací lis, raziaci lis, bodovačka, fréza
- Zvárač /ručné zváranie/
Ponúkame prácu v  perspektívnej zahraničnej spoločnosti, status kmeňového 
zamestnanca, moderné pracovné podmienky, možnosť získať 13. plat, školenia, 
jazykové kurzy, dochádzkový bonus, cestovný príspevok a  závodné stravovanie 
priamo vo � rme. Práca je vhodná aj pre absolventov.

 Mgr. Jana Slivková – 0905 373 323
E-mail: jana.slivkova@hoermann-automotive.com

 Bc. Miroslava Škultétyová – 0918 325 596
E-mail: miroslava.skultetyova@hoermann-automotive.comKon

tak
t

 Predám 20-ročný 
rodinný 5-izbový dom 
+ altánok + bazén 
+ záhrada 17 á  
+ podlahové kúrenie. 
Cena dohodou. Tel.  
0908 709 229.

 Kúpim 1 -2 izbový 
byt – hotovosť. 
Tel. 0915 845 925.

INZERCIAVýberové konanie
Obec Uhrovec zastúpená starostkou obce 

Uhrovec – Ing. Zuzanou Máčekovou vyhlasuje podľa 
zákona č. 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom 
záujme v  znení neskorších predpisov výberové 
konanie na obsadenie funkcie

informatik a samostatný odborný 
referent vnútornej správy.

Bližšie informácie sú uvedené  na www.uhrovec.
sk alebo poskytne  Ing. Elena Valachová  na č. tel. : 
038/7694253, mobil : 0905364311.

Prihlášky do výberového konania spolu s požado-
vanými dokladmi je možné poslať poštou na adresu: 
Obec Uhrovec, SNP 86/7, 956 41  Uhrovec alebo podať 
osobne na sekretariáte Obecného úradu Uhrovec 
v  zalepenej obálke označenej heslom „Výberové 
konanie“, v termíne do 15. 12. 2017.


